

# الشروط والأحكام الخاصة بالحسابات الجارية

## Terms and Conditions for Current Accounts

Terms and conditions  
الشروط والأحكام



بنك بيت التمويل الكويتي

**KFH**  
E G Y P T

## الشروط والأحكام الخاصة بالحسابات الجارية Terms and Conditions for Current Accounts

1- An account is not considered a current account unless it meets the legally prescribed conditions. If it is a current account, the credit balance in the current account is a "Qard Hasan" (benevolent loan) that does not earn any profits or bear any losses. The bank is obligated to pay the full credit balance upon request and may invest the balances of these accounts or part of it, the proceeds of investing those funds shall be returned to the bank's shareholders.

2- The customers' withdrawals from the account are made using cheques approved by the bank and delivered to the customer or any other payment document that meets legal requirements and is accepted by the bank. Withdrawals can also be made using an ATM card or credit card according to their specific terms and conditions, or by any other means the bank notifies the customer with.

3- The customer is obligated to safeguard the cheque book delivered to them, he/she must notify the bank if it is lost or if any of its cheques are lost. The customer is solely responsible for all direct and indirect damage resulting from the cheque book or any of its cheques being in the possession of any of their affiliates or third parties, without any liability for the bank.

4- The customer acknowledges that the use of cheques is for their personal use only.

5- The bank may refuse to cash any cheques drawn against deposited cheques under collection unless those cheques have been collected and their value credited to the customer's account held with the bank.

6- Withdrawals from the current account must always be within the credit balance. The customer is personally responsible for withdrawing amounts that exceed the credit balance in the account and must repay the bank the overdrawn amount upon the bank's first request.

7- The entry of payments into any account,

1- لا يعد الحساب جارياً إلا إذا توفرت فيه الشروط المقررة قانوناً، فإذا كان الحساب جارياً فإن الرصيد الدائن في الحساب الجاري هو قرض حسن حال لا يستحق أية أرباح ولا يتحمل أية خسارة، ويلتزم البنك بدفع كامل الرصيد الدائن عند طلبه ويجوز للبنك استثمار أرصدة تلك الحسابات أو جزء منها على أن تعود نتائج استثمار تلك الأموال إلى مساهمي البنك.

٢- تتم سحبوات العميل من الحساب بموجب الشيكات المعتمدة لدى البنك والمسلمة للعميل أو بموجب أي مستند صرف آخر مستوف للشروط القانونية ومقبول لدى البنك، كما يتم السحب بموجب بطاقة السحب الآلي أو بطاقة الائتمان وفقاً للشروط والأحكام الخاصة بها، أو بأي وسيلة أخرى يخطر البنك بها العميل.

٣- يلتزم العميل بالمحافظة على دفتر الشيكات المسلم إليه. وعليه إخطار البنك عند فقدانه أو فقد أحد شيكاته، ويكون العميل وحده مسئولاً عن كافة الأضرار المباشرة وغير المباشرة التي تترتب على وجود دفتر الشيكات أو أحد شيكاته لدى أحد تابعيه أو الغير، ودون أدنى مسؤولية على البنك.

٤- يقر العميل بأن استعماله للشيكات استعمالاً شخصياً قاصراً عليه وحده.

٥- للبنك أن يمتنع عن صرف أية شيكات مسحوبة مقابل إيداع شيكات تحت التحصيل ما لم تكن تلك الشيكات قد تم تحصيلها فعلاً وقيدت قيمتها بحساب العميل لدى البنك.

٦- يكون السحب من الحساب الجاري دائماً في حدود الرصيد الدائن ويكون العميل مسئولاً شخصياً عن سحب مبالغ تتجاوز مبلغ الرصيد للدائن في الحساب ويلتزم العميل بأن يسدد للبنك لدى أول طلب منه مبلغ الرصيد المدين.

٧- إن قيد المدفوعات في أي حساب بما فيما الحساب الجاري لا يسقط ما للأطراف من دعاوى

including the current account, does not waive the parties' claims regarding the contracts and transactions that resulted in these payments.

8- The customer has the right, if any legal reason permits, to request the suspension of any cheques, commercial papers, or payment orders issued by them. They must submit a written request to the bank with their authorized signature. The bank's obligation to stop payment of these cheques or other papers is conditional on the cheques or papers not being cashed before the customer's request is submitted.

9- The bank will set aside the funds to cover cheques that the customer requests to stop payment on or notify the bank of their loss. The bank has the right to freeze these amounts until an amicable settlement is reached, or a final judgment is issued. The customer cannot demand the withdrawal of these amounts before that and is fully responsible for the consequences of the stop payment request and its legal validity.

10- Accounts are considered indefinite unless otherwise agreed. The bank has the right to close the account at any time after notifying the customer without needing to provide reasons. The customer must withdraw any funds deposited in the account before the date specified by the bank for account closure, which the customer has been notified of. Otherwise, the bank has the right to deposit these funds in the court's treasury, send a bank cheque for their value to the customer's known residence, or keep them in a special account with the bank. The customer also has the right to close the account, provided they notify the bank at least fifteen days before the specified closure date and settle any amounts due to the bank. The bank also has the right to refuse any new deposits to the account.

بشأن العقود والمعاملات التي ترتبت عليها هذه المدفوعات.

٨- يحق للعميل في حالة توافر أي سبب قانوني يجيز له، طلب وقف صرف أي شيكات أو أوراق تجارية أو أوامر دفع صادرة منه، ويكون عليه أن يتقدم للبنك بطلب كتابي بذلك مذيلاً بتوقيعه المعتمد بالبنك. ويكون التزام البنك بوقف صرف تلك الشيكات أو الأوراق الأخرى مشروطاً بعدم صرف تلك الشيكات أو الأوراق فعلياً قبل تقديم العميل لطلبه.

٩- يقوم البنك بتجنيب مقابل وفاء الشيكات التي يطلب العميل إيقاف صرفها أو التي يخطر البنك بفقدانها ويحق للبنك تجميد تلك المبالغ لحين التوصل إلى تسوية رضائية أو صدور حكم نهائي في هذا الشأن. ولا يحق للعميل - قبل ذلك - المطالبة بسحب تلك المبالغ ويكون مسئوفاً مسؤولية كاملة عن الآثار المترتبة عن طلب وقف الصرف ومدى اتفائه مع صحيح القانون.

١٠- تكون الحسابات غير محددة المدة ما لم يتفق على خلاف ذلك ويحق للبنك إغلاق الحساب في أي وقت بعد إخطار العميل ودون الحاجة إلى إبداء أسباب ويلتزم العميل بسحب أي أموال له قد تكون مودعة بالحساب قبل التاريخ الذي حدده البنك لإغلاق الحساب والذي أخطر به العميل، وإلا فللبنك الحق في إيداع تلك الأموال خزينة المحكمة أو إرسال شيك مصرفي بقيمتها باسم العميل على محل إقامته المعلوم لدى البنك أو الاحتفاظ بها بحساب خاص طرفه. كما يحق للعميل إغلاق الحساب بشرط إخطار البنك بذلك قبل التاريخ المعين للإغلاق بخمسة عشر يوماً على الأقل وبشرط سداد أية مبالغ تكون مستحقة عليه للبنك، كما يحق للبنك رفض أي إبداعات جديدة لإضافتها للحساب.



[www.eg.kfh.com](http://www.eg.kfh.com)



بنك بيت التمويل الكويتي

**KFH**  
E G Y P T